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Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Moje oœwiadczenie zwi¹zane jest z sytuacj¹ pracowników administracji i obs³ugi finansowej Pañ-
stwowej Szko³y Muzycznej I i II stopnia im. F. Chopina w Nowym Targu.

Pracownicy administracji i obs³ugi szkó³ artystycznych (woŸni, konserwatorzy i pracownicy obs³ugi
finansowej) mimo i¿ pracuj¹ w placówkach podleg³ych ministrowi kultury i dziedzictwa narodowego, po
raz kolejny podczas uchwalania bud¿etu pañstwa zostali potraktowani jako pracownicy administracji
rz¹dowej, a tym samym zostali zaliczeni do grupy pracowników, wobec której obowi¹zuje zamro¿enie
p³ac. Dlaczego ta grupa pracownicza zosta³a zaliczona do administracji rz¹dowej, skoro pracownicy ci
pracuj¹ w placówkach podleg³ych ministerstwu kultury i dziedzictwa narodowego?

Pracownicy administracji i obs³ugi szkó³ artystycznych, w przeciwieñstwie do nauczycieli, ju¿ czwar-
ty rok nie otrzymuj¹ podwy¿ek, równie¿ tych wzglêdniaj¹cych inflacjê, która obecnie jest najwy¿sza od
2005 r. Stanowi¹ oni równie¿ grupê zawodow¹, której z powodu braku œrodków obecnie nie s¹ wyp³aca-
ne premie, nagrody jubileuszowe i odprawy emerytalne. Od 1 stycznia 2011 r., kiedy to podniesiono p³a-
cê minimaln¹, ich uposa¿enie znalaz³o siê poni¿ej minimum ustawowego. Czy zapisy ustawy – Karta
Nauczyciela s¹ dostatecznym usprawiedliwieniem zró¿nicowanego traktowania grup pracowników pra-
cuj¹cych jednak w tych samych placówkach? Jakie dzia³ania s¹ podejmowane w zwi¹zku z tym, ¿e p³a-
ce pracowników administracji i obs³ugi szkó³ wynosz¹ mniej ni¿ obecna p³aca minimalna?

Zakres zadañ, jakimi s¹ obci¹¿eni pracownicy administracji i obs³ugi szkó³ artystycznych stale roœ-
nie zarówno pod wzglêdem iloœciowym, jak i co do stopnia skomplikowania. Wi¹¿e siê to ze sta³¹ rozbu-
dow¹ bazy dydaktycznej, odœwie¿aniem i remontem budynków, ale tak¿e poziomem odpowiedzialnoœci
i skomplikowania zwi¹zanym z obs³ug¹ ksiêgow¹ placówek czy sprawami zwi¹zanymi z ZUS, Systemem
Informacji Oœwiatowej itp.

Dziêki dzia³aniom ministra kultury i dziedzictwa narodowego zosta³a wydzielona, kosztem wydatków
rzeczowych, kwota 15 milionów z³, która pozwoli³aby na podwy¿ki dla tej grupy zawodowej. By tak siê
sta³o, konieczna jest zgoda Ministerstwa Finansów na wpisanie tej kwoty, to jest 15 milionów z³, do
przysz³orocznego bud¿etu w ramach przyznanego limitu wydatków. Czy Ministerstwo Finansów, za któ-
re Pan odpowiada, zamierza przeznaczyæ ww. kwotê na podwy¿ki dla pracowników szkó³ artystycznych?
Kiedy pracownicy mogliby otrzymaæ przedmiotow¹ podwy¿kê?

Niedopuszczalne jest, aby osoby pracuj¹ce wiele lat, wykonuj¹ce wa¿ne i odpowiedzialne zadania
(odpowiedzialnoœæ za stan budynków, utrzymanie ich w czystoœci, obs³uga ksiêgowa itp.) otrzymywa³y
za swoj¹ pracê wynagrodzenie poni¿ej minimum ustawowego i nie otrzymywa³y premii, gratyfikacji ju-
bileuszowych czy odpraw emerytalnych, jakie dostaje wiele innych grup pracowniczych. Taki stan rze-
czy tym bardziej jest w¹tpliwy, ¿e nauczyciele, bêd¹cy równie¿ pracownikami szkó³ artystycznych,
dostaj¹ ww. œwiadczenia.

Czy istniej¹ jakieœ plany dotycz¹ce zmiany tej sytuacji, to jest tego, aby premie, gratyfikacje jubileu-
szowe czy odprawy emerytalne otrzymywali równie¿ pracownicy administracji i obs³ugi szkó³ artystycz-
nych?

Bardzo proszê Pana Ministra o szczegó³owe i wyczerpuj¹ce odpowiedzi na powy¿sze pytania, jak rów-
nie¿ o interwencjê w tej sprawie w ramach posiadanych œrodków i kompetencji.
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